

Referat af møde i DOF Københavns bestyrelse den 11. december 2025 kl. 17.00 i Fuglenes Hus

Til stede: Christian W. Christiansen, David B. Collinge, Frands E. Jensen, Ingelise Aa. Petersen, Janne M. Christensen, Nicolai Halvorsen, Ole Vesterlund, Torben Dyhrberg samt Alice Nørhede fra punkt 10

Afbud: Ask Emil Brix Selmer, Tue Brix

1. Valg af ordstyrer, referent og lukkeansvarlig

David, Nicolai, Ingelise/Frands

2. Kommentarer og opfølgning til sidste møde den 28-10-25

Christian og Janne havde en god tur til Skåne

3. Økonomi

Frands har modtaget oversigt fra Fuglenes Hus over alle årets ind- og udbetalinger indtil 1/12 for DOF Kbh. og DOF Travel, som han skal kigge på.

DOF Travel har et ønske om større klimakompensation og fuglebeskyttelsesbidrag på rejser, da de ikke er reguleret i mange år. Der foreslås en forøgelse på 100 kr. Det skal vedtages af Repræsentantskabet, og indstilles af os til næste Rep.-møde.

Der var enighed om, at det var en god ide, så vi sætter forøgelsen på Rep.-dagsorden i april.

Det foreløbige regnskab for DOF Travel viser et overskud omkring 100.000 kr.

4. Nyt fra Naturpolitisk Udvalg, grønne råd, brugerråd m.m.

Nicolai refererede fra møde i grønt råd.

NPU: Der er kommet et referat. Vi havde et godt møde.

5. Nyt fra øvrige DOF-udvalg, -grupper m.m.

Frands meddelte fra DOF Travel: det går strålende på nogle punkter, ikke så stor søgning på busture i foråret endnu, storturene er næste alle udsolgt. Undtagen turen til Extremadura, som går trægt. Desuden er der kommet evalueringer fra storturene i 2025 og det ser godt ud. Der er symposium den 24/1, hvor alle i bestyrelsen er inviterede.

a. Herunder nyt fra Rep. mødet af dem der deltog

Frands fortalte, at det ser bedre ud med DOF's økonomi for de kommende år. Der blev diskuteret strategi og rammeplan, det kommer der mere om. Christian fortalte, at fordi han rejste kritiske spørgsmål til deres fokus på fugle i fangenskab og den fortælling DOF bringer til torvs, nu er blevet inviteret med i virksomhedsudvalget. Så hvis nogle får en god ide, så tal med Christian.

b. Notat fra formandsmøde

Det er sendt ud. Der var dels en præsentation af ny formand fra DOF Ung. Frands gav udtryk for, at DOF Travel gerne vil assistere DOF Ung med registrering af tilmeldinger og modtagelse af depositum for DOF Ungs arrangementer. Desuden var der en diskussion af, hvad det koster at have en bankkonto. Det kan være dyrt for små afdelinger, så derfor arbejdes der fra DOF på at få noget rabat, hvis alles konti flyttes over til Merkur Andelskasse, der også er hovedforeningens pengeinstitut.

- c. **Arrangementsudvalget:** Vores egne foredrag hænger noget. En del er ikke blevet til noget. Ole ringer til Tue, for at høre om Torben skal kontakte Henrik Wejdling om foredrag: Hvor bliver fuglene af? Udvalget samler op

David laver et New Zealand foredrag.

Cafeaften med fotos

Generalforsamling – foredrag? Forslag om Rasmus Momme, der har fået Pica legat eller støtte til rejse.

6. Webmasterorientering

Udgår

Det blev dog drøftet om det fungerer optimalt pt. Ask Emil har travlt. Christian foreslog om vi kunne "annoncere" efter nogle medlemmer, der kunne noget med hjemmesider mv.

Noget lignende havde Ingelise prøvet uden held. Janne ønskede en bredere diskussion om prioritering af hjemmeside, DOF Travel, facebookside mv. det kommer på på næste møde

7. Igangværende sager og aktiviteter

a. Mere fri tid 17. januar 2026 i Øksnehallen

Ingelise, David og Andrea Collinge deltager og har fået lavet en video. Christian deltager måske også.

b. Medlemsoversigt

Vi får en kvartalsvis medlemsoversigt og det er godt nok. Den er delt op i kategorier, og det er fint. Vi holder skansen her i Kbh. Den er senest sendt ud 2. december.

8. Nye sager og aktiviteter

- a. Generalforsamling - tirsdag den 10. februar blev foreslået. Alle kunne. Det skal tjekkes, om Fuglenes Hus kan nå at have et foreløbigt regnskab klar. Ingelise taler med Sigrid herom. Og med Tue om, hvem der er på valg mv. Vi spørger igen Stefan Stürup, om han vil være dirigent.

9. Arbejdsfordeling for bestyrelsen

blev ikke behandlet.

10. Henvendelser til og fra bestyrelsen siden sidst

- a. Nattergaletur for en lokal forening. Hvem kan og vil i fx slut maj 2026. Frands og Christian melder sig

- b. Alice har haft et samarbejde med Kroppedal museum som primært har været rettet mod børn. Alice kan ikke længere, men nu spørger de igen. Hun har lavet en fugletur for børn og det er nemt. De støtter på museet, og Alice vil også gerne bistå med rådgivning. Janne vil gerne overtage.
- c. Alice er blevet kontaktet af "Care4nature", som gerne vil lave et projekt (sammen med Århus Universitet og 6. Junifonden) om at skære rør. Der er allerede lavet arrangementer i Jylland, men man vil også gerne lave noget på Sjælland, Men her mangler man de store dyr i rørskovsområderne, så derfor vil man bruge nogle maskiner. Men man vil dels gerne skabe bedre biodiversitet og samtidigt gerne tage hensyn til fuglene, og det vil Care4nature gerne have yderligere i fokus (fuglene). Det handler om at monitorere, hvordan det går med fuglebestanden under denne rørskæring. Dvs. det vi skal gøre, er at monitorere hvordan det går med fuglene. Janne foreslog at hun som punkttællingskoordinator kunne kontakte punkttællere og høre om de vil stå for det.

Der blev spurgt til hvem de var i care4nature og det er åbenbart et privat rådgivningsfirma, som uden tvivl er flinke mennesker. Men måske bliver vi spændt for en vogn.

Alice sagde, at Søren Ring fra Fugleværnsfonden var blevet kontaktet, og han havde mange forbehold. Det blev besluttet, at Christian kontakter Søren Ring og hører mere om det.

11. Evt.

Intet herunder

Oversigt over planlagte møder og arrangementer

Næste møde den 19. januar kl. 17 og forhåbentlig Generalforsamling den 10. februar.

Nicolai, 12. december 2026